
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 15. maj 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 128
Forslag til lov om ændring af lov om en aktiv beskæftigelsesindsats. (Genindførelse af ret 
til uddannelsesløft med forhøjet dagpengesats på 110 pct. i 2023).
Af beskæftigelsesministeren (Ane Halsboe-Jørgensen)

Spørgsmål 3
Vil ministeren uddybe, hvorfor ministeren ikke ønsker at prioritere uddannelsesløft blandt 
faglærte højere eftersom at ordningen kun forlænges for en kort periode? Og mener 
ministeren ikke, at det virker misvisende, at ministeren i en pressemeddelelse fra den 
21. marts 2023 har udtrykt: "Det er vigtigt for regeringen, at vi skaffer mere faglært 
arbejdskraft, og i det hele taget har regeringen stort fokus på uddannelse. Vi ved, at 
der er mangel på faglærte i virksomhederne, og behovet i fremtiden bliver kun større." 
(bm.dk), når ordningen kun gælder i 6 måneder, og når regeringen har præsenteret 
en finanslov, der ikke prioriterer erhvervsuddannelserne? Der henvises bl.a. til, at 800 
ansatte er blevet fyret på erhvervsuddannelserne, trods regeringen påstår at fremtidens 
faglærte og erhvervsuddannelserne er topprioritet.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Victoria Velasquez (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Victoria.Velasquez@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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